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Vážení sousedé,

tak už je to zase tady. Za pár týdnů tady máme Vánoce 
se vším všudy. Věřím, že pro nás budou svátky klidu, 
míru a odpuštění. Žádné dárky na poslední chvíli, rychlý 
úklid a jen příjemné návštěvy. Snad se alespoň na chvíli 
dokážeme zbavit „blbé nálady“ a závis�. 
Stále máme velké štěs�, že žijeme v té bohatější čás� 
světa, máme tekoucí vodu, splachovací záchod, stabilní 
elektřinu i plyn, žijeme v bezpečí bez válek (i když skoro 
na dohled).
Vše, co náš stát zažil a jak se umí lidé k sobě brutálně 
chovat připomíná neúnavně paní Marta Neužilová. Jistě 
jste s ní zaznamenali rozhovor v jedné z minulých Střel. 
Zažila zblízka hrůzy 2. světové války a slíbila si, že osud 
její rodiny nesmí být zapomenut. Tuto její činnost 
ocenila dne 17. listopadu v přímém televizním přenose 
organizace Post Bellum Cenou Pamě� národa za rok 
2024. Její osud také mimo jiné nyní zpracovávají žáci 
základní školy.
Během oslav výročí vzniku republiky 28. října na 
Pražském hradě od prezidenta Petra Pavla získala 
Medaili za zásluhy 1. stupně paní Zdena Prokopová, 
která přes tři desítky let pomáhá týraným ženám. 
Budeme se snažit přinést s ní rozhovor v nějaké z příš�ch 
Střel.
Činnost obou středokluckých žen připomíná, jak se umí 
i naprosto obyčejní lidé k sobě chovat. Buďme jiní! 
Chovejme se k sobě hezky, poslouchejme a snažme se 
pochopit, že existují různé názory a mo�vace. Děkuji 
oběma, že takto reprezentují naší obec a především za 
jejich neu�chající snahu pomoci druhým. Jsou pro mě 
velkou inspirací.
Stále trochu bilancuji po 10 letech ve funkci. A jedna 
z věcí, která mi dělá největší radost, je nezištná 
dobrovolná činnost mnoha lidí. Obdivuji všechny, kteří 
věnují svůj volný čas nejen sobě a své rodině, ale také 
všem středokluckým, často neznámým lidem. Jen díky 
nim se ve Středoklukách něco děje. Je to jejich zásluha, 

že se ve Středoklukách navzájem můžeme lépe poznat, 
pochopit se a naučit se spolu mluvit. Když se nám to 
podaří, prožijeme lépe nejen následující svátky, ale 
třeba celý život.
Letošní Vánoce, tak jako každý rok, jsou nabité mnoha 
akcemi a událostmi. Neváhejte a zúčastněte se nejlépe 
všech!  
Snad se mi podaří zavítat na co nejvíce z nich. Tak 
doufám, že se potkáme. 
Budu se na vás těšit.

Jaroslav Paznocht, starosta

Milí čtenáři,

máme tady tradiční vánoční číslo, které jako každý rok 
přináší seznam všech svátečních akcí konajících se v naší 
obci. Kompletní program najdete na zadní straně 
našeho časopisu. 
Jen co skončí novoroční oslavy, začne se chystat další 
tradiční akce ve Středoklukách, a �m bude masopust. 
Termín ještě není jistý, ale prosím sledujte informační 
kanály obce a TJ Sokol Středokluky, aby vám neunikl.
Masopust probíhá obchůzkou po po obci na trase 
Kostel, Parcely, Sedmerka, Koupaliště. 
Chodí se po známých stanoviš�ch od domu k domu, kde 
domácí připravují vynikající občerstvení. Pokud máte 
chuť se zapojit, ozvěte se na obecní úřad, aby se mohl 
průvod zastavit třeba právě i u vás. Všechny potřebné 
informace a hlavně termín představíme po novém roce. 
Všichni jsou zváni.
Na závěr bych ráda poděkovala všem účastníkům 
v soutěži ve vyřezávání dýni, myslím, že akce se moc 
povedla a příš� rok si ji určitě zopakujeme. O tom jak to 
celé dopadlo si můžete přečíst na straně 13.
Krásný adventní čas.

Zuzana Muchová, šéfredaktorka

SLOVO ŠÉFREDAKTORKY
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Dopravní situace v obci

Tak jako všude, tak i bohužel v naší obci vznikají na 
komunikacích nebezpečné situace, které jsou zpravidla 
způsobeny nerespektováním pravidel ze strany řidičů, 
a to hlavně nedodržováním nejvyšší povolené rychlos�. 
Jedním z míst, kde tyto situace vznikají je křižovatka 
před obecním úřadem, konkrétně na výjezdu z ulice 
Větrná. V tomto místě se na ulici Lidická také nachází 
vyznačený přechod pro chodce. Protože se výjezd 
z ulice Větrná a vyznačený přechod pro chodce na ulici 
Lidická nachází za zatáčkou, tak je v celém úseku 
nejvyšší dovolená rychlost upravena na 30 km/h právě 
proto, aby měl každý, kdo se v daném místě pohybuje, 
dostatek času reagovat. Bohužel někteří řidiči v tomto 
místě nejvyšší dovolenou rychlost nedodržují 
a ohrožují tak bezpečnost každého, kdo se v místě 
pohybuje. Ze strany obyvatel byla obec v minulos� 
několikrát upozorňována na jejich obavy při vyjíždění 
z ulice Větrná, či při přecházení ulice Lidická, po 
vyznačeném přechodu pro chodce. Dlouhodobě se 
snahou zvýšení bezpečnos� v tomto místě zabýváme, 
avšak většina našich návrhů, se nesetkala 
s pochopením. Dle policie je zde dopravní značení 
dostačující a případné každé další instalované dopravní 
zařízení by jen vedlo k odvádění pozornos� řidičů od 
dění v prostoru křižovatky. S instalací příčných prahů, či 
změnou povrchu vozovky v místě naopak s odkazem na 
zimní údržbu nesouhlasí KSÚS. Celková úprava prostor 
před obecním úřadem byla i součás� architektonické 
soutěže „Centra obce Středokluky“, kdy na základě 

výsledného návrhu dojde k jasnému vymezení 
komunikace ulice Lidická a prostoru pro pěší, či pro 
parkující vozidla. Díky tomu dojde k op�ckému zúžení 
prostoru zatáčky, což by mělo přispět k automa�ckému 
snížení rychlos� vozidel, která se v místě pohybují. 
Samotná realizace však ještě nějakou dobu potrvá, 
a proto byla situace v místě opětovně konzultována 
s dopravním inspektorátem PČR, PHA-ZÁP, kde se nám 
podařilo získat povolení na zkušební umístění dalšího 
dopravního zrcadla na pro�lehlou stranu výjezdu 
z ulice Větrná, od kterého očekáváme, že by mohlo 
zlepšit výhledové poměry chodců a umožnit jim tak 
zvýšený výhled do zatáčky na ulici Lidická. Toto zrcadlo 
by zde bylo umístěno do doby, než by došlo k realizaci 
výše uvedených úprav celého prostoru. Souhlas 
s umístěním tohoto zrcadla je zde však pouze na 
zkušební dobu a k jeho případnému trvalému umístění 
je potřeba absolvovat příslušný schvalovací proces, ke 
kterému bude žádoucí doložit i zpětnou vazbu od 
obyvatel obce, zda umístění zrcadla vedlo ke zvýšení 
bezpečnos�. V tomto případě vás požádáme 
o spolupráci, například při vyplnění elektronického 
dotazníku. Na způsobu možného průzkumu ještě 
pracujeme.

Mar�n Šeda

Kalendář akcí

St 4. 12. Jednání zastupitelstva
18.00 OÚ
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Dílčí opravy obecních komunikací se snažíme provádět 
vždy na jaře a na podzim. Tento podzim nebude 
výjimkou. Na většině opravovaných míst bude oprava 
provedena metodou „SILCOT“, při které dochází 
k zahřívání opravovaného místa, díky čemuž se 
doplněný materiál snáz propojí s �m původním. Firma, 
která opravy provádí, je však v návaznos� na své velké 
vy�žení i v oblastech zasažených letošní povodní, 

provede až začátkem prosince. Konkrétně ve dnech 
6. - 7. prosince. 
Snad nám bude přát i počasí a opraví se co nejvíce míst. 
Postupně také dojde k opravám některých míst na ulici 
Na Ovčíně, odkud prak�cky došlo k postupnému 
odplavení povrchu vozovky, který zde bude doplněn 
litým asfaltem.

Mar�n Šeda

Podzimní opravy komunikací

Na podzim obec po dlouholetých diskuzích o svozu 
odpadu rozhodla o zadání odborné studie zhodnocující 
odpadové hospodářství v naší obci. Tato studie se stane 
základem velkých změn, které vzhledem ke stále 
přísnějším zákonům a rostoucím nákladům musíme 
realizovat. Zkrácená verze studie bude zveřejněna na 
webu obce. 
Mimo jiné hodno� náklady na správu odpadového 
hospodářství (obec nyní pla� 59 % ceny svozu odpadu, 
doporučuje se 25 %). Bohužel ale ještě k tomu 
neplníme procenta třídění (my dnes 44 %, příš� rok 
povinnost 60 %) a produkujeme velké množství 
směsného komunálního odpadu na hlavu (v roce 2023 
se jednalo 218,6 Kg, v ČR je průměr podobně velkých 
obcí 177,1 Kg). Informace jsou zveřejněny zde:               
h�ps://www.stredokluky.cz/odpady/
Níže jsou všechna doporučení vzešlá ze studie 
zpracované společnos� ARCH consul�ng, Ing. Olenou 
Harastey a Jiřím Jantačem. Nyní se snažíme zlepšit 
informace o počtu svezených nádob a jejich opravdové 
váze. Společnost FCC Regios má momentálně kapacitu 

příslušného vozidla. Podmínkou je ale očipování 
nádob. Největším problémem je nutnost vlastnit 
popelnice připravené pro umístění čipu. Bohužel toto 
nesplňují kovové nádoby a některé atypické plastové. 
Čipování začneme snad již začátkem příš�ho roku. 
Způsob výběru poplatku pro příš� rok zůstane stejný. 
Zastupitelstvo na svém posledním jednání může ale 
změnit jeho výši.
Chtěli bychom pokračovat další studií, která připraví 
a ekonomicky i prak�cky zhodno� další kroky jako 
nádoby na tříděný odpad do domácnos�, 
čtrnác�denní/čtyřtýdenní svoz odpadu a další 
opatření. 
Určitě bude nutné provést novou veřejnou zakázku na 
svoz odpadu. 
Sledujte zápisy z jednání zastupitelstva, web obce, 
Munipolis, sociální sítě a samozřejmě Středokluckou 
Střelu, kde budeme informovat o postupných krocích, 
které zlepší dlouhodobou udržitelnost systému sběru 
a likvidace odpadů.

Jaroslav Paznocht

 

 

 

 

 

 

 

 

Vážení občané, 

vzhledem k blížícímu se zimnímu období, které přináší i v našem kraji sníh a ledovku na komunikacích a s tím 

spojený vyšší počet reklamací vývozu popelnic, bychom Vám chtěli přiblížit problematiku svozu popelnic 

v zimním období.  

Svozová vozidla mohou vážit až 26 tun. Tato váha je zásadně rozdílná s váhou osobního automobilu. Svozová 

vozidla na Vás mohou působit jako velký terénní vůz, ale na sněhu a náledí se stávají téměř neovladatelná. 

Problematické jsou kopečky, úzké uličky, ale někdy i rovné vozovky. Usoudí-li posádka, že je komunikace 

nesjízdná, tak danou lokalitu nesvezou. Není to z důvodu, že se jim nechce, ale chtějí předejít následným škodám 

(zranění, poškození majetku…). V případě, že vozidlo uvízne ve špatně sjízdné lokalitě, musíme sehnat 

vyprošťovací techniku a ten den již nemůže svážet ani místa, která jsou sjízdná. Zároveň věřte, že nesvezení dané 

lokality, přidělá našim pracovníkům daleko více práce, než kdyby svoz mohl bezpečně proběhnout.   

Vzhledem k mírným klimatickým podmínkám k těmto problémům nedochází naštěstí často. Může se ale stát, že 

na některém místě nebude možné svézt odpad i 2 svozy po sobě. Prosíme, pokud se k Vám posádky 

nedostanou a odpad se Vám již do nádoby nevejde, využijte pevné pytle, které umístěte vedle nádoby 

a až situace dovolí, tak Vám s dalším svozem odpad vysypeme. Pevné pytle, vhodné k uložení odpadu, dáváme 

v těchto případech k dispozici na obecní úřady, a to samozřejmě zdarma. 

Žádáme také obce o udržování sjízdnosti vozovek, před jejich vývozem. Většina obcí se o své komunikace 

stará. V případě kalamitního stavu je ale samozřejmé, že nedokáží obsloužit a uklidit všechny ulice najednou, tak 

aby mohl proběhnout svoz odpadu, který navíc probíhá většinou v ranních hodinách. 

Další častý problém v zimních měsících je přimrznutý odpad (často bioodpad) v nádobách. Pokud zjistíte, že 

nebyla popelnice vysypána zcela, je možné že byl odpad v době svozu přimrzlý. Prosíme v tomto případě, abyste 

před příštím svozem odpad v nádobě „prohrábli“ např. lopatou nebo násadou. Snížíte tím riziko přimrznutí odpadu 

ke stěnám nádoby.    

Děkujeme za pochopení.  

 

 

 

                                                                                             příklady nesjízdných komunikací 
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                                                                                             příklady nesjízdných komunikací 
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Španělsko: „kakající“ poleno
Víte, kdo nosí dárky ve španělském Katalánsku? 
Dřevěné poleno s namalovaným obličejem nazvané 
Caga �ó. Zdá se vám to podivné? A to ještě nevíte, že 
„Caga �ó“ v překladu znamená „kakající poleno“. 
Caga �ó nominujeme na tu vůbec nejpodivnější 
vánoční tradici.

Katalánské dě� věří, že poleno pro ně dárky doslova 
„vykaká“. Proto mu od 8. prosince nosí jídlo a starají 
se o něj, aby bylo dobře živené, rostlo a na Vánoce jim 
nadělilo co nejvíc dárků. Mezi�m rodiče vymění 
poleno za větší. Na Štědrý den se u Caga �á sejde celá 
rodina, zpívá mu koledy a ťuká do něj holí, aby mu 
pomohla s „vyměšováním“ dárků.

Island: lidožroutská kočka
Slyšeli jste někdy o „Yule Cat“? Islandská Yule Cat je 
obrovská lidožravá kočka, která o Vánocích číhá venku 
ve sněhu a podle pověry sní každého, kdo na sobě 
nemá nové oblečení.
Jak může vzniknout tak podivná vánoční pověra? 
Jednoduše, vánoční kočku si v minulos� vymysleli 
zaměstnavatelé, kteří chtěli mo�vovat svoje 
pracovníky k rychlému dokončení práce ještě před 
Vánoci. Ten, kdo pracoval dobře, dostal nové oblečení 
a ten, kdo ne, nedostal nic a měl být za trest doslova 
„sežrán“ děsivou kočkou.

Jamajka: Štědrý den na nákupech
Nákupní horečku před Vánoci všichni dobře známe. 
Na Jamajce ale všechny vánoční nákupy hravě 
zvládnou během Štědrého dne. Tzv. „velký trh“ se 
spoustou svátečních dobrůtek, cukroví, hraček 
a oblečení se objeví v každém městě a nadšeně se ho 
účastní dospělí i dě�. Nakupuje a slaví se tu po celý 
Štědrý den, ale nejvíc živo je na trhu večer a v noci. 
Ulice se rozsví� vánočními světly, vzduchem se line 
vůně kuřat, vařené kukuřice a sladkos� a svátečně 
oblečení Jamajčané oslavují.

Japonsko: štědrovečerní večeře v KFC
Dokážete si představit štědrovečerní večeři v KFC? 
Ne? V Japonsku na ni lidé stojí fronty dlouhé hodiny! 
Může za to marke�ngová kampaň rychlého 
občerstvení Kentucky Fried Chicken z roku 1974 
s veleúspěšným sloganem „Kurisumasu ni wa 
kentakkii!“ (Kentucky na Vánoce!). Přestože Vánoce 
ani nejsou v Japonsku státním svátkem, snad všichni 
Japonci od roku 1974 vyráží na speciální 
štědrovečerní večeři právě do KFC.

Itálie: čarodějnice místo Ježíška
Zapomeňte na Ježíška a Štědrý den. V Itálii nosí 
dětem dárky 6. ledna stařena jménem Befana. Pokud 
byly dě� hodné, přile� k nim na koště� komínem 
a nadělí jim do punčochy sladkos� a další dárečky. 
Dě� jí za to nechávají něco dobrého na cestu, třeba 
víno nebo vánoční dobrůtky.

Venezuela: do kostela na bruslích
Venezuela je převážně křesťanská země, takže vás asi 
nepřekvapí, že Venezuelané jsou o Vánocích zvyklí 
navštěvovat kostel. Co vás ale překvapí určitě, je 
způsob, jak se tam dopravují. Na bruslích! 
V metropoli Caracas každý rok vyjíždějí na mši zástupy 
lidí na kolečkových bruslích, kvůli čemuž jsou dokonce 
uzavřeny některé cesty pro normální dopravu.

Nejzajímavější vánoční zvyky na světě
Smažené housenky místo cukroví, poleno kakající dárky, štědrovečerní večeře v KFC 
nebo bruslařské závody do kostela. I takhle se slaví Vánoce ve světě. Přečtěte si 
o patnác� nejbizarnějších vánočních tradicích planety.
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Norsko: Vánoce zásadně bez úklidu
Pokud doháníte vánoční úklid až na Štědrý den, 
v Norsku byste nepochodili. Na Vánoce se tu to�ž 
pečlivě schovávají všechna košťata a smetáky. Důvod 
je jednoduchý, kdyby je našla nějaká čarodějnice, 
mohla by na nich létat a podle pověry škodit lidem.

Řecko: chladné novoroční koupání
Jste otužilí? Tak to se vám bude na Vánoce líbit 
v Řecku. Místo Tří králů se tu 6. ledna na památku 
Kristova křtu slaví svátek zvaný „Epiphany“. Kněží hodí 
do moře kříž, čemuž přihlížejí mladí muži a chlapci. 
Jakmile kříž zmizí pod hladinou, odvážlivci se za ním 
vrhnou do studeného moře. Ten, kdo ho uloví, má mít 
v příš�m roce štěs�. 

V Německu se hledá zavařená okurka
Jaký by to byl vánoční stromek bez skleněných koulí, 
třpy�vých ozdob či blikajících světýlek? V Německu 
kromě tradičních vánočních ozdob přidávají i jednu 
neobvyklou – zavařenou okurku. V současnos� 
skleněnou či dřevěnou, ale legendy říkají, že kdysi šlo 
o skutečnou zavařenou okurku na háčku. První dítě, 
které ji na stromečku najde, dostane dárek navíc. 
A první dospělý, který zelenou okurku objeví, bude 
požehnán celoročním štěs�m – kdo by to byl řekl, že 
Vánoce ve světě umí být i o okurce.

Jižní Afrika: housenky místo cukroví
Ryba s bramborovým salátem nebo vánoční krocan. 
O těchto vánočních jídlech se u nás i ve světě mluví asi 
nejvíc. Slyšeli jste ale o vánoční housence? Smažená 
housenka je jihoafrickou sváteční pochoutkou, která 
tomu, kdo ji o Vánocích sní, má přinést štěs�.

Bulharsko: večeře pro živé i mrtvé
Vánoce jsou svátky, během nichž se stoly přímo 
prohýbají pod �hou různých lahůdek kdekoliv na 
světě. V Bulharsku však hodování nabírá úplně jiný 
rozměr. Stoly jsou plné nejenom při štědrovečerní 
večeři, ale i po celou noc. To aby si mohli pochutnat 
i duchové, kteří dostávají hlad právě za svitu měsíce.

Mexiko: cesta do Betléma zas a znovu
Víte, kde můžete o Vánocích vidět Josefa s Marií, jak 
hledají přístřeší po cestě do Betléma stejně jako před 
více než 2 �síci let? V Mexiku! Právě odsud pochází 
tradice Posada. 9 nocí před Vánoci chodí po ulicích 
průvody se svíčkami v čele s Josefem a Marií (většinou 
převlečené dě� nebo umělé figury) a hledají dům, 
který jim nabídne přístřeší. Když ho najdou, může začít 
hos�na a oslavy. Každou noc pořádá Posadu jiný dům 
a ta největší připadá na Štědrý večer.

Argen�na: ozdoby z vaty
Existují různé vánoční ozdoby, ale čím se zdobí vánoční 
stromeček v Argen�ně, by vás ani ve snu nenapadlo. 
Vatou! Proč? Zkuste to doma a uvidíte sami. Vánoční 
stromeček zasypaný vatou vypadá jako zasněžený.

Na Kubě vás čeká průvod a párty Las 
Parrandas
Věděli jste, že Vánoce na Kubě byly v letech 1969 až 
1998 zakázány? Kubánský vůdce Fidel Castro byl pro� 
náboženským oslavám a tak Kubánci slavili Vánoce 
velmi po�chu. V současnos� se "Nochebuena" - 
Štědrý večer slaví hos�nou, půlnoční mší a velkou 
hlučnou fiestou s průvodem "Las Parrandas". Původně 
měl pouliční randál za úkol udržet lidi po vydatné 
štědrovečerní hos�ně při vědomí, aby neprospali 
půlnoční mši. Dnes je doprovod s hlasitou hudbou, 
barevnými kostýmy, ohňostroji a tancem očekávanou 
párty ve všech kubánských městech, kterou si 
rozhodně nikdo nenechá ujít.

Rozkvetlý strom na Novém Zélandu
Vánoční sezóna na Novém Zélandu se pojí 
s perfektním letním počasím – horkým sluncem 
a relaxem na pláži. I proto se štědrovečerní večeře 
obvykle koná venku – BBQ s grilovanými plody moře, 
masem a zeleninou a shromážděním rodiny a přátel. 
Za vánoční stromek je považován strom pohutukawa 
(železnec ztepilý), který rozkvétá nádhernými 
červenými květy. Obyvatelé Nového Zélandu na 
Vánoce ve s�nu tohoto stromu zpívají vánoční koledy.

Zdroj: h�ps://blog.fischer.cz
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Za devatero horami a devatero řekami, uprostřed jedné 
malé vsi byla jedna školka. Do té školky chodily dě� rády. 
S učitelkami se učily, zpívaly, hrály si, tančily, chodily na 
procházky nebo si hrály na své krásné zahradě. Občas za 

dětmi zavítalo nějaké divadlo. Divadelních představení 
měla tato školka hodně, neboť paní ředitelka při 
objednávání věděla, jak je kultura pro rozvoj dě� 
důležitá, jak to dě� učí společenskému chování 
a slušnos�, jak se dě� dozvídají skrze pohádku 
o morálních zásadách či povědomí o světě kolem nás. 
A tak dě� v říjnu zhlédly krásné hudební představení 
Veselé písničky, při kterém si společně zazpívaly, 
zatančily i zasmály za doprovodu písní pana Svěráka 
a Uhlíře. Další divadlo bylo o princezně Mlsalce. Zde dě� 
pochopily, jak je důležité jíst zdravě a proč.
V této školce mají takový hezký zvyk. Scházet se s dětmi 
jejich rodiči i učitelkami při nějaké akci. V říjnu se sešli 

při Drakiádě a Dlabání dýní. Během této akce vzniklo 
plno krásných a mnohdy i strašidelných dýní, které 
zdobily nejen školku, ale i obydlí dě�. V listopadu je 
oblíbenou akcí Mar�nská slavnost. Při této akci 
předškoláci předvedou krátké vystoupení ze života 
svatého Mar�na, také upečou výborné svatomar�nské 
rohlíčky s povidlovou nebo ořechovou náplní. Tyto 

rohlíčky pak nabídnou všem, kdo na akci přijdou. 
Nakonec, když všude kolem je tma, všichni rozsví� své 
lampiony a společně se projdou až k panu Melíškovi, kde 
se otevírá Svatomar�nské víno. Celá školka je panu 
Melíškovi vděčná za to, že mohou tuto akci v tomto stylu 
pořádat, za dobré pohoštění pro dě� a za krásné 
prostředí venku i uvnitř, neboť komu je venku zima, 
může se jít ohřát do útulné místnos� se zapáleným 
krbem. 
Jelikož učitelky vědí, že rodiče mají vánoční fotografie 
svých dě� ve velké oblibě, uspořádají jednou za rok 
vánoční fotografování. Z tohoto focení vzniknou 
nádherné fotografie, které potěší nejen rodiče, ale 
i babičky a dědečky pod vánočním stromkem.
Akcí mají v této školce opravdu mnoho. Kromě divadel 
dě� zažijí i projektové dny. V říjnu byl jeden o dýni, 
v listopadu o lidských smyslech. Tímto se dě� hravou 
formou dozvědí o věcech kolem sebe, o tom, jak tělo 
funguje apod. 
Koncem listopadu do této školky zavítá i kouzelník se 
svým psem a triky se kterými okouzlí všechny přítomné.
V prosinci se dě� těší na Mikulášské dopoledne, vánoční 
pohádku Putování za šťastnou hvězdou, vánoční besídky 
pro rodiče, kdy dě� předvedou básničky, písničky, tance 
i divadlo, které si s učitelkami nacvičily a věřím, že 
vykouzlí úsměv na tváří nejen rodičům, ale všem 
pozorovatelům.
V této školce myslí i na ostatní lidi, a tak opět budou dě� 
vyrábět andělskou poštu a rozdávat přáníčka s přáním 
nádherných Vánoc lidem kolem sebe. Tyto dě� vědí, jak 
je důležité dělat radost i druhým. Při vycházkách se 
v některých poštovních schránkách objeví vánoční 
přáníčko dě� ze školky. Koho potěší letos?
V posledním týdnu před Vánoci přijede k těmto dětem 
Ježíšek a přinese jim bohatou nadílku. Celá školka si 
velmi váží pomoci ze strany obce, díky které si mohu tak 
bohatého Ježíška dovolit. V této školce si váží pomoci 
a vstřícnos� jejich obce. Navzájem si pomáhají 
a důvěřují si. Například, když jsou požádáni o pomoc při 
rozsvěcení vánočního stromu, rádi to udělají. Secvičí 
s dětmi několik koled a pomohou společně ten vánoční 
strom rozsví�t. Obec na oplátku pomáhá s organizací 
některých akcí.
Zdá se vám to jako utopie nebo pohádka? Mně ne. Já 
takovou školku znám. Tu naši.  A když už jsme u těch 
pohádek, tak vám všem přeji krásné, klidné a pohádkové 
Vánoce, kde vždycky zvítězí dobro nad zlem a vše 
nakonec dobře dopadne.

Barbora Dulavová

Byla jednou jedna školka



Ve středu 13. Listopadu k nám do sokolovny ve 
Středoklukách dorazilo mobilní planetárium. Umíme si 
představit například mobilní telefon, ale jak bude 
někdo stěhovat do Středokluk celé planetárium, to 
nám nešlo na rozum. Přitom je to skvělý nápad. To 
planetárium je vlastně nafukovací stan ve tvaru kupole 
na způsob sportovních nafukovacích hal. Vnitřní plocha 
má funkci promítacího plátna. Je to jednoduché 
a snadno přenosné.
Měli jsme objednané různé programy přiměřené věku 
dě� a týkající se některých témat ze školních předmětů, 
například Se zvířátky za hvězdami, Voda zázrak přírody 
apod.
Dětem se programy líbily pro poutavý obsah, dozvěděly 
se mnoho nových informací, které mohou využít pro 
život i vzdělávání. Nevšední byl i způsob, jakým mohly 
program sledovat. Málokdy mohou při výuce ležet. 
Také vstup do planetária připomínal nastupování do 
kosmické lodi.
Poslední čás� programu byla společná beseda dě� 
s lektorkou.

Klidně může tato kosmická loď přistát v sokolovně 
častěji. Proto se těšíme na další programy.

pedagogové prvního stupně
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Mobilní planetárium

Změna jízdního řádu
Připomínáme, že od 1. 12. 2024 dochází k náběhu nových smluv mezi 
Středočeským krajem a autobusovými dopravci. Na linkách 322, 342, 621 a 414 
se nic nemění. Na lince 323 se stane (staro)novým provozovatelem firma ČSAD 
MHD Kladno. Současně s celostátními změnami může dojít ke druhé změně 
jízdních řádů k 15. 12. Proto prosíme jak k 1. 12., tak k 15. 12. 2024 sledujte jízdní 
řády a podmínky, aby nedošlo k nepříjemnému překvapení. Do března 2025 bude 
docházet k vyhodnocení změn.
Nové jízdní řády jsou zde: h�ps://autobusy2024.idsk.cz/ nebo na pid.cz.

Příprava na Vánoce
Dě� ze tře� třídy naší základní školy vyrobily ozdoby na 
stromeček. Práce se jim velmi povedla.

Iva Farová
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Odpověď

V hodinách literatury jsme četli Staré pověs� české. Co 
bychom to byli za čtenáře, kdybychom se nevydali na 
samotný Vyšehrad. Vše bylo naplánováno, připraveny 
pracovní listy k vyplnění. Těšili jsme se na procházku 
nejen na Vyšehrad, ale i na Vyšehradský hřbitov. 
Vystoupili jsme na Palachově náměs�, podívali na 
budovy Rudolfina, AVU, filozofické fakulty a podél 
Vltavy kolem Tančícího domu šli na místo našeho cíle.
Vše bylo prima, nicméně nás zaskočilo počasí. Jen co 
jsme vystoupili z tramvaje, se dalo do deště. 
Absolvovali jsme vše podle plánu, našli sochy 

J. V. Myslbeka – Přemysla Oráče a Libuše, C�rada se 
Šárkou, viděli místo, odkud vladyka Horymír skočil se 
svým věrným Šemíkem. Hledali hroby a pomníky 
slavných.
Co se nepovedlo - nemohli jsme na místě pracovat 
s pracovními listy, jen jsme je vyndali, rozmočily se 
v deš�.
Ale my ze 7. A nejsme z cukru, takže ani déšť nás příliš 
nerozhodil, jen krásný výhled na Prahu z vyšehradské 
skály si budeme muset zopakovat.

Ivana Bádalová

Žáci 7. A na Vyšehradě

Je pondělí 18. listopadu. Včera bylo významné datum 
v historii českých dějin. 17. listopad bychom si měli 
připomínat stále, měla by si toto datum pamatovat 
i naše mladá generace. Proto s našimi nejstaršími žáky 
jsme si tento den připomněli návštěvou Prahy.
V hodině dějepisu jsme si vyprávěli o smutných 
událostech, které se vážou k tomuto datu z roku 1939. 
Připomněli si jméno studenta Jana Opletala, osvětlili 
nechvalně známé spojení s ruzyňskými kasárnami – 
poprava deví� studentských organizátorů 
pro�německých demonstrací, uzavření vysokých škol 
a neposledně vyhlášení 17. listopadu jako Den 
studentstva. Byl vyhlášen roku 1941 v Londýně při 
příležitos� druhého výročí těchto událos�; stalo se tak 
na zasedání Mezinárodní studentské rady, jehož se 
zúčastnili delegá� z 26 zemí.

Pochopitelně jsme si povídali o 17. listopadu 1989 – 
sametové revoluci. Proto jsme zašli na místa, kde to vše 
probíhalo. Zapálili svíčku u pamětní desky Ruce na 
Národní třídě.
A protože to byla vycházka připomenout si událos�, 
které se mladých lidí týkají, zašli jsme i na Palachovo 
náměs�, vzpomněli jméno Jana Palacha, zastavili se 
u pískovcového menhiru před filozofickou fakultou.
Při cestě do Národního muzea jsme si vyprávěli nejen 
o historických budovách, ale i o zajímavých místech. 
Cílem naší cesty byla výstava k dějinám 20. stole�, 
která přibližuje na téměř 2 000 m2 prostřednictvím 
bezmála 1 000 exponátů dějiny českých zemí mezi lety 
1914 a 2004.

Ivana Bádalová
Mirka Wildtová

Po stopách 17. listopadu a návštěva výstavy k dějinám 
20. stole�
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Hvězdné setkání
Vánoce se pomalu blíží, tak jsme se sešli, abychom se 
vánočně naladili a hlavně abychom uskutečnili dlouho 
plánované setkání nad korálkovými hvězdičkami. 
Minulý rok setkání nemohlo proběhnout, protože si 
naše lektorka paní Lejsalová cestou na vánoční jarmark 
zlomila ruku. Natěšení jsme se sešli nad hromadou 
jablonecké bižuterie v hojném počtu a v zastoupení 
3 generací. Přišli i pánové, ale � využili setkání k diskuzi 
nad obecními záležitostmi. Tvořili jsme několik hodin.  
Výsledky můžete posoudit na fotografiích. Tvořit 

z korálků budeme i na adventním setkání 29. listopadu 
v ZŠ Středokluky. Můžete si to s námi přijít vyzkoušet. 
Děkujeme obci Středokluky za podporu.

Za spolek StředoLidi Barbora Fröhde

Pracovní činnos� 7. B

Ve čtvrtek 24. 10. děvčata ze sedmých tříd dokončila 
a instalovala dřevěné Halloween dekorace. Většinu 
děvčat práce bavila a s výsledkem byla spokojena. 
Kromě výtvarného zpracování si holky musely poradit 
i s úpravou dřeva - vzít do ruky například kladivo, pilu, 
hřebíky či aku šroubovák. Velký dík patří také chlapcům 
ze 7. tříd a z 8. B, kteří zvládli větší objem úprav dřeva.

Jan Fröhde

V loňském roce se nám díky podpoře programu 
Biodiverzita Le�ště Praha, a.s. podařilo získat dotaci ve 
výši 38 940 Kč na realizaci projektu „Poznáváme 
pestrost života v přírodě – učíme se v přírodě“. Tento 
program podpořil v roce 2023 celkem 12 projektů 
částkou 2 miliony Kč, mezi nimi i naši školu.
Cílem projektu bylo vytvořit venkovní učebnu na školní 
zahradě, kterou nyní využíváme zejména v hodinách 
přírodopisu. Díky tomu mohou naši žáci pozorovat 
živočichy, poznávat rostliny a v přímém kontaktu 
s přírodou se učit o biodiverzitě.
V dubnu jsme za přidělené prostředky zakoupili šest 
zahradních sestav. Jejich montáž si žáci sami vyzkoušeli 
v rámci pracovních činnos�, což pro ně bylo prak�ckou 
zkušenos�. Od poloviny května 2024 naše venkovní 
učebna slouží jako místo výuky pod širým nebem. 
Přímý kontakt s přírodou má pro dě� nejen vzdělávací, 
ale i pozi�vní vliv na jejich psychickou pohodu.
Stoly pro výuku venku jsou umístěné v zadní čás� 
zahrady, která je volně přístupná, bohužel se občas 
stává, že někteří obyvatelé tuto plochu využívají jako 

místo pro venčení psů. Zanechané výkaly pak způsobují 
dětem nepříjemnos� – stalo se, že se od nich při výuce 
nešťastně umazaly.
Proto bychom vás chtěli požádat, abyste své psy venčili 

na jiných vhodných místech. Pomozte nám udržet 
travnatou plochu čistou a bezpečnou.
Děkujeme vám za pochopení a ohleduplnost.

Mar�na Drgová

Naše nová venkovní učebna: Učíme se v přírodě
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Vážení spoluobčané, milí sousedé,
rádi bychom Vám s koncem roku přinesli svůj pohled na 
dění v obci a reagovali na některá vyjádření pana 
starosty ve Středoklucké střele a na sociálních sí�ch, 
jejichž cílem je vzbudit dojem, že zastupitelé chtějí 
podkopávat snažení pana starosty, které je 
prezentováno jako jediné správné a možné.
Pan starosta v některých svých vyjádřeních naznačuje, 
že skupina zastupitelů pracuje pro� zájmům obce. 
Bohužel bez bližšího vysvětlení, které by si takovéto 
tvrzení bezpochyby zasloužilo. Položme si otázku, kde 
žijeme. Žijeme v zastupitelské demokracii, kdy ve 
volbách zvolení zástupci zastupují své voliče a podle 
nejlepšího vědomí a svědomí s péčí řádného 
hospodáře rozhodují o dění v obci a jejím směřování. 
To, že nemáme stejný názor na mnoho věcí, 
neznamená, že je to špatně. Naopak různorodost 
názorů nás může posouvat vpřed. V tom se naše 
představy s panem starostou míjí. Pan starosta bohužel 
jakýkoliv názor, který se odchyluje od jeho přesvědčení, 
převede do osobního sporu a podle tohoto vzorce se 
následně chová, a to nejen na jednáních zastupitelstva. 
Mnozí o tom ví své.
Žijeme v malé obci a nechceme si hrát na velkou 
poli�ku a ani se jako poli�ci necí�me. Naším názorem 
je, že si máme navzájem naslouchat a snažit se 
pochopit ty druhé. Bohužel se zdá, že tento duch se při 
jednáních s panem starostou vytrácí.
To, že zastupitelstvo neschválí návrh starosty či 
kohokoliv jiného, není konec světa. Naopak to 
představuje důkaz demokracie a zdravého fungování 
zastupitelstva, které vyjádří názor hlasováním. 
Takový je život a je jen na nás se domluvit na řešení, 
které bude uskutečnitelné a bude mít šanci na 
schválení při hlasování zastupitelstva. A je vizitkou 
každého z nás, zda se dokáže s výsledkem hlasování 
smířit či nikoliv.
Je realitou, že naše názory se s panem starostou 
v mnohém liší. Jsou situace, kdy zastupitelstvo 
hlasováním podpoří starostu, jindy zvítězí alterna�vní 
návrh a buďme za to rádi.
Bohužel rozdílnost názorů a neschopnost přijmout 
stanovisko druhých se plně projevila v průběhu celého 
letošního roku řadou sporů, namátkou jich pár 
zmíníme. Při vyjednávání smlouvy ohledně nájmu 
rybníka Pod Panskou s MO ČSR Kladno, kdy 
zastupitelstvo schválilo za nás oboustranně férovou 
a vyváženou smlouvu, ale sehrané divadlo kolem bylo 
opravdu nedůstojné. 

Stejná situace nastala při vyjednávání o kupní ceně za 
areál Kubrovy školy, kdy starosta odmítal jednání 
o snížení kupní ceny, což ak�vita zastupitelů změnila 
a kupní cena byla po společném úsilí snížena. Téměř 
roční zdržení při pořizování prostorové strategie naší 
základní školy díky nevyřešené smlouvě a opakovaných 
dotazech zastupitelstva je dalším příkladem. 
Obecně se nám nelíbí špatné a nepřehledné 
informování o jednotlivých projektech, což bylo 
vytknuto usnesením i s požadavkem na řešení 
a doposud nebylo naplněno. Mohli bychom pokračovat 
dále.
Samostatnou kapitolou je vztah pana starosty a naší 
základní školy. Situace se v důsledku nevhodné 
komunikace pana starosty vyhro�la natolik, že 
zastupitelé došli k názoru, aby problema�ku 
spolupráce se základní školou dostal na staros� pan 
místostarosta Kuchař.
Pan starosta iniciuje zpracovávání různých vizí a studií, 
které stojí obec nemalé finanční prostředky. Na obci se 
hromadí pěkné obrázky, vý�sky studií, ale obec má 
minimum připravených projektů se stavebním 
povolením, u kterých by se mohla ucházet o získání 
dotací. Byli bychom rádi, kdyby vzletné cíle byly 
doprovázeny, byť i drobnými projekty či 
rekonstrukcemi cest, které budou posouvat život v obci 
vpřed.
Články ve Střele mnohdy obviňující část zastupitelů 
z konání pro� zájmům obce rozhodně situaci nevyřeší. 
Dovolíme si tři malé poznámky. Jak jsme řekli výše, tak 
žijeme v demokracii a nemusí vítězit jen jeden názor. 
Akce s navážením zeminy byla ve Střele podána jako 
hra některých zastupitelů a nemá pravdivý základ. Ne, 
nebyla to nekalá hra, ale vadila nám neinformovanost 
občanů. 
Tře� bod se týká opravy ulice Na Ovčíně, kdy se 
dozvídáme, že pan starosta nemá dostatečnou 
podporu zastupitelstva, a tak nelze ulici Na Ovčíně 
opravit. 
Můžeme říci, že se nedaří získat dotaci (jedna se 
nepovedla využít). Pokud by pan starosta byl ochoten 
připus�t, že čekání na dotaci není vhodným řešením 
i s ohledem na finanční náročnost celého projektu, rádi 
podpoříme hledání jiné alterna�vy, která bude 
odpovídat finančním možnostem naší obce.
Pojďme diskutovat, přijďte na jednání zastupitelstva. 
Rádi uslyšíme Váš názor na problémy obce.

Šárka Třísková, Jitka Svobodová, 
Valdemar Vilím a Ladislav Kuchař

Něco o zastupitelstvu a k zamyšlení
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Soutěž ve vyřezávání dýní
Milí účastníci soutěže,
máme tady vyhodnocení ankety o nejhezčí vyřezávanou dýni roku 2024. Ankety se účastnilo dvacet sedm 
soutěžících a šedesát šest hlasujících. Každý hlasující měl možnost v každé ze 4 kategorií udělit dva hlasy 
svým favoritům. Radovat z výhry se můžou:

V kategorii MINI:
Dýně č. 8 
Vojtěch Vomáčka

V kategorii TEENAGE:
Dýně č.13 

Matouš Fröhde

V kategorii RODINA:
Dýně č. 18 Kábovi a dýně č. 23 Fröhde 
(shodný počet hlasů)

V kategorii DOSPĚLÍ:
Dýně č. 25

Markéta Šedivá

Dobrý den, ráda bych touto formou poděkovala autorům a realizátorům 
soutěže ve vyřezávání dýni. Byl to moc hezký nápad. S dětmi dýně dlabeme 

každý rok, ale vidět jich tolik pohromadě  a vlastně každou úplně jinou, 
bylo nádherné.  Už teď vymýšlíme mo�v na příš� rok. Děkujeme. 

rodina Fröhde
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Podzimní posezení našich 
seniorů

Dobré jídlo, pi�, hudba a tanec. Pár slov, kterými se dá 
vys�hnout každoroční posezení středokluckých 
seniorů. Co ale za těmi slovy nevidíme je příjemná 
atmosféra plná dobré nálady, přátelských slov a někdy 
i zajímavých vzpomínek.
Letošní posezení odlehčila výstavka v�pných 
„seniorských“ obrázků paní Radmily Fajgrlové, taneční 
vystoupení dě� pod vedením Lucie Vomáčkové 
a především osvědčené duo svým zpěvem a hudebním 
doprovodem.
Za obec Středokluky bych ráda poděkovala všem 
ochotným středokluckým ženám, které napekly sladké 
dobroty a Petrovi Melíškovi a Barboře Fröhde za pomoc 
při organizaci akce.
Těšíme se zase za rok!

Tereza Bublíková

Výlet na západ
V říjnu jsme se se zájezdním autobusem vydali směrem 
na západ. Nejprve jsme navš�vili město Loket 
s královským hradem. K vidění tam byly rozsáhlé sbírky 
porcelánu a skla ze světoznámé karlovarské sklárny 
Moser, lékárna, historické zbraně a pro otrlé i mučírna. 
Historické centrum města lemovala řeka Ohře 
v podzimním hávu.
Druhou a delší zastávkou byly Karlovy Vary 
s nepřeberným množstvím zajímavos�. Kolonádu 
s vřídlem neminul nikdo, došlo i na ochutnávku 
oplatek, výlet lanovkou a popíjení všech možných 
pramenů.
A že jsme byli po výletě řádně unavení dokazují 
i zachycené hlášky:
„Navš�vili jsme Karlovy Viry“.
„Provedli jsme degustaci plamene“.
„Srovnali si střevní mikrofróru“.
„Ochutnali minerální vřed.“
K tomu není, co dodat.
Spolek Středokluky „oživení – jinak“ bude plánovat 
i další výlety příš� rok a podaří-li se od obce získat 
dotaci na dopravu (tak jako tomu bylo u tohoto výletu) 
dostaneme si i ke vzdáleným a velmi zajímavým cílům. 
Nechte se překvapit.

Petra Pištěková

Svatoštěpánský pochod 
na Budeč
Letos proběhne již 40. ročník tradičního 
Svatoštěpánského pochodu ze Středokluk na Budeč. 
Sraz na svatého Štěpána v neděli 26. prosince v 9.00 na 
autobusové zastávce u Andělíčka (Středokluky, 
U školy). Pohodovým tempem vyrazíme přes 
Černovičky a Okoř k rotundě sv. Petra a Pavla v Budči. 
Po cestě se počítá s odpočívacími a občerstvovacími 
přestávkami. Jde se za každého počasí.
Ze Zákolan zpět do Středokluk se přesuneme 
autobusem jedoucím okolo 13. hodiny.
Přidejte se také. 

Jiřina Šumavská a Petra Pištěková

4. Ročník MÖLKKY
V neděli 6. října jsme uspořádali další ročník turnaje 
MÖLKKY. Díky počasí se turnaj nesl v duchu: „na slunci 
se po�m, ve s�nu mrznu.“
I přes ryze podzimní počasí se sešlo 10 týmů a užili jsme 
si krásný den plný překvapivých výsledků. Po 

rozehřívacích soubojích v základních skupinách jsme 
pokračovali „pavoukem na dvě porážky“. Ve finálovém 
pavouku se událo spoustu výsledkových překvapení. 
Putovní pohár pro vítěze získali nováčci turnaje z Prahy, 
tým LOKAL BLOK. Těšíme se na jejich obhajobu příš� 
rok.
Děkujeme obci Středokluky za finanční podporu 
turnaje, Pájovi za provoz občerstvení, Pizze Buštěhrad 
za chutný oběd a fotbalistům za zapůjčení hřiště 
a zázemí.
Pořadí: 
1. LOKAL BLOK, 2. Zaječí pacičky, 3. Moc brzo, 4. Tvrdý 
perníčci, 5. Koltářka, 6. Tlapková patrola, 7. VodJajdy, 
8. Fousky a ocásky, 9. Kostry, 10. Myšky.
Těším se a zveme i další účastníky na 5. ročník.

Za pořadatele – TJ SOKOL a Spolek StředoLidi 
Honza Fröhde
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Pokud vás zajímá, co má obec na příš� rok v plánu 
(velice ambiciózním), projděte si ho. Pokud budete mít 
otázky, neváhejte se zeptat. U některých položek na 
webu obce najdete i poznámky, co do paragrafu patří. 
Projektů je v rozpočtu spousta, chtěli bychom dál 
pokračovat v Centrech obce Středokluky, když to dobře 
dopadne, začneme i s realizací. Hodně peněz si šetříme 
na veřejné osvětlení, protože nám plánuje ČEZ zrušit 
své sloupy a budeme muset budovat úplně nové 
veřejné osvětlení. Jestli se svými akcemi ČEZ začne ale 
vůbec nevíme. Chtěli bychom vybudovat měřící šachtu 

mezi Středokluky a Běloky za zhruba 1 mil. Kč, druhou 
musíme rekonstruovat u Zákolanského potoka 
a bohužel asi za víc (projekt se chystá). V základní škole 
nyní chystáme dvě akce s dotací – odborné učebny, na 
které máme již přislíbenou dotaci. Akce bude stát přes 
2 miliony korun. V obecním bytovém domě chceme 
zrekonstruovat byt č. 13 a zažádat o dotace na 
fotovoltaiku. Plánovaných výdajů je daleko více, 
podívejte se na webové stránky obce:
www.stredokluky.cz/finance.

Jaroslav Paznocht

Obec již zveřejnila Návrh rozpočtu na rok 2024 
Bude se projednávat na veřejném jednání dne 4. prosince.

Zásah hasičů v Tuchoměřicích

Středoklucká Střela – Zpravodaj obce Středokluky, periodický �sk územního samosprávného celku, evidovaný Ministerstvem kultury pod ev. č. E14479. Každé dva měsíce vydává obec 
Středokluky, Lidická 61, 252 68 Středokluky, IČ 00241695, číslo 6/2024. Vydáno 25. 11. 2024, náklad 580 ks. Šéfredaktorka: Zuzana Muchová. Grafická úprava: Věra Špelinová. Tisk: 
Karel Němeček, Akční �sk.cz. Foto: Jaroslav Paznocht, Ivana Bádalová, Mar�na Drgová . Kontakt: strela@stredokluky.cz.

V Tuchoměřicích dne 28. října zasahovalo jedenáct 
jednotek u požáru přístřešku se senem v areálu 
restaurace a jízdárny Kopanský mlýn, kde sídlí 
sportovní stáj. Bylo nutné evakuovat cca 30 koní 
z přilehlých stájí. Naše jednotka dobrovolných hasičů 
dorazila na místo ve 12.52 hodin. Nedaleko je 
restaurace, ze které hasiči z preven�vních důvodů 

evakuovali návštěvníky i personál. Na místě byl 
vyhlášen druhý stupěň požárního poplachu. Pět osob 
hasiči předali do péče zdravotnické záchranné služby 
z důvodu nadýchání kouře. Všechny koně se podařilo ze 
stájí vyvést a měli by být v pořádku. Zásah hasičů byl 
v areálu ukončen po 16. hodině.

Zdroj: požáry.cz



27. 11. - 17.30
Rozsvěcení vánočního stromu 

před OÚ Středokluky
Vánoční dílna pro děti, teplý čaj i svařák.

29. 11. - 16.00
Adventní tvoření v ZŠ  

budova 2. stupně ZŠ - Starý vrch 187

29. 11. - 18.00     
Adventní koncert v kostele 

vstupné dobrovolné

30. 11. - 8.00 - 12.00 hod
Předadventní trhy

30.11. - 15.30
Adventní setkání na Ovčíně

5. 12. - 17.30 
Mikuláš v kostele

S sebou podepsané dárečky a rolničku.

6. 12. - 18.00
Koncert Marika singers 

sokolovna Středokluky

10. 12. - 18.00
ZUŠ koncert v kostele

20. 12. - 10.00
ZŠ - Zpívání pod vánočním stromem

21. 12. - 9.00
Vánoční turnaj ve stolním tenise

sokolovna Středokluky

22. 12. od 14.00 
Betlémské světlo 

Přineste si s sebou lucerničku, vánoční hudba 
a zpívání, čaj a medovina zdarma.

22. - 23. 12. 
Prodej vánočních kaprů

před prodejnou CARP Brothers

25. 12. -  20.00
Zábava Pod vánočním stromem

sokolovna Středokluky

24. 12. - 16.00
 Zpívání koled v kostele

24. 12. - 21.00
Vánoční mše svatá

kostel svatého Prokopa

26. 12. - 9.00 
Svatoštěpánský pochod na Budeč

sraz na autobusové zastávce 
Středokluky U Školy

31. 12. - 10.00
Silvestrovský fotbal 
hřiště FK Středokluky


